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Protokół Nr XLVI 

z posiedzenia XLVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań w dniu 13 września 2021 

roku o godzinie 16.00 w świetlicy wiejskiej w Kościelniku. Sesja trwała do godz. 16.57. 

 

Przewodniczący obrad  – Krzysztof Miazga – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubań  

Protokolant   – Marta Kaba 

 

Otwarcie XLVI Sesji Rady Gminy Lubań. 

Posiedzenie otworzył i prowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubań – Krzysztof 

Miazga. XLVI Nadzwyczajna Sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym   (Dz. U. z 2021 r., poz. 1372). Zwołana została na wniosek 

Wójta Gminy Lubań. Posiedzenie odbyło się w trybie stacjonarnym.  

W sesji uczestniczyło 13 radnych. Nieobecne: radna Agnieszka Dudek, radna Teresa 

Trefler. Stanowiło to kworum niezbędne do podejmowania uchwał przewidzianych w porządku 

obrad.  

W posiedzeniu uczestniczyli również: Wójt Gminy Lubań – Małgorzata Hercuń – Dąbrowicka, 

Sekretarz Gminy Lubań – Józef Kata, Skarbnik Gminy Lubań – Elżbieta Siedlecka, sołtysi 

Gminy Lubań oraz pracownicy Urzędu Gminy Lubań.  

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

3. Zakończenie obrad. 

Nie zgłoszono uwag i wniosków do porządku posiedzenia, w związku z czym przystąpiono do 

jego realizacji. 

Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Wiceprzewodniczący poprosił Skarbnik Gminy Lubań o omówienie przedłożonego projektu 

uchwały.  

Skarbnik odczytała treść normatywną omawianej uchwały: 

„§1 – 1. Dokonuje się zwiększenia planowanych dochodów budżetu o kwotę 33.702,00 zł, 

zgodnie z zał. nr 1. 

2. Dokonuje się zwiększenia planowanych wydatków budżetu o kwotę 33.702,00 zł, zgodnie 

z zał. nr 2. 
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§2 – W uchwale Nr XXXV/188/2021 Rady Gminy Lubań z dnia 28 stycznia 2021 roku 

Uchwała Budżetowa na 2021 rok wprowadza się następujące zmiany: 

1. Załącznik nr 8 do uchwały „Wykaz wydatków związanych z realizacją rocznych 

zadań inwestycyjnych w roku 2021” otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem 

nr 3 do niniejszej uchwały. 

§3 – Po dokonaniu zmian określonych w §1 dochody budżetu wynoszą 36.184.816,00 zł, 

wydatki budżetu wynoszą 38.205.661,00 zł.” 

Skarbnik poinformowała radnych, iż budżet się bilansuje – zwiększeniu nie ulega deficyt, nie 

poprawiamy również wyniku finansowego – nie powstaje nadwyżka. Przedstawiony radnym 

materiał zawiera następujące zmiany: 

- wprowadzono dochody w  wysokości 13 tys. 202 zł jako dofinansowanie zadania pod nazwą 

„Usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Lubań na rok 2021; 

- wprowadzono dochody w kwocie 20 tys. zł – środki z projektu „Wzmocnij swoje otoczenie”. 

Skarbnik nadmieniła, że to ekwiwalentne świadczenie wzajemne, sponsoring – dotyczy 

budowy siłowni zewnętrznych na świeżym powietrzu w Kościelniku i Radostowie Górnym. 

Pozyskane środki zewnętrzne pozwoliły zagospodarować środki własne w wysokości 8 tys. zł 

na inne ważne cele. Skarbnik dodała, że omawianą kwestię doprecyzuje Wójt Gminy Lubań; 

- zaplanowano wydatek w wysokości 3 tys. 500 zł w formie dotacji dla GOKiS-u, który 

nawiązał współpracę z czeską gminą Młode Buki – jest w trakcie przygotowywania wniosku 

o dofinansowanie (środki, o których mowa, są niezbędne do przygotowania tłumaczenia 

tekstu); 

- zaplanowano wydatek w wysokości 5 tys. zł jako wpłata na fundusz celowy z art. 19b, 19d 

i 19g ustawy o Państwowej Straży Pożarnej – Skarbnik przytoczyła argumentację Wójta Gminy 

Lubań, zgodnie z którą Państwowa Straż Pożarna angażowana jest na terenie całego kraju do 

różnych zdarzeń, bardzo często ratując życie ludzi. Wspomniała, że w kwestii tej również 

zabierze głos Wójt Gminy Lubań.  

Następnie Skarbnik wspomniała, iż zapewne radni ulegną zdziwieniu, że omawiany projekt 

uchwały występuje samodzielnie – bez projektu uchwały zmieniającej wieloletnią prognozę 

finansową Gminy Lubań. Dodała, że dokument ten jest dostarczany zwyczajowo, co wynika 

z szacunku wobec radnych. Niemniej jednak stosownie do art. 232 ustawy o finansach 

publicznych nie ulega zmianie zobowiązanie w aspekcie przedsięwzięć, nie zmienia się wynik 

finansowy – w związku z tym zmian w wieloletniej prognozie finansowej może dokonać organ 

wykonawczy, co uczyni w momencie podjęcia uchwały budżetowej.  
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Następnie głos zabrała Wójt Gminy Lubań. Przystąpiła do omówienia wprowadzonych 

dochodów w kwocie 20 tys. zł – środki z projektu „Wzmocnij swoje otoczenie”. Nadmieniła, 

że  w kwestii inwestycji w Radostowie Górnym, umowa została już podpisana (w wyniku 

omyłki językowej, Wójt wymieniła inną  nazwę miejscowości -  „Mściszów”, na co uwagę 

zwróciła radna Małgorzata Jańczak). W tym przypadku nie wystąpiły problemy z funduszem. 

18 tys. zł. – to kwota główna. Zadanie po przetargu kosztuje 11 tys. 113 zł i 5 gr. Sołtysowi 

Radostowa Górnego pozostaje więc 6 tys. 886 zł i 95 gr na zagospodarowanie terenu wokół 

placu fitness, który zostanie wybudowany. Wspomniana przez Skarbnik nadwyżka w 

wysokości 8 tys. zł powstała dzięki uzyskaniu przez pracowników urzędu dofinansowania w 

wysokości 10 tys. zł.  

Wójt nadmieniła również, że w Radostowie zrealizowano naprawę usterek zgłoszonych 

w świetlicy wiejskiej (naprawiono lodówkę, zmywarkę, zamówiony został dwustrefowy okap 

do kuchni, co wiąże się z przeróbką dachu).  

Następnie Wójt wspomniała, że budowa placu fitness w Kościelniku planowana jest obok 

świetlicy wiejskiej. W tym przypadku również nie występuje naruszenie budżetu gminy czy też 

funduszu sołeckiego. Inwestycja wynosi 28 tys. 868 zł i 12 gr, 20 tys. zł zabezpieczone jest 

z funduszu sołeckiego. Celem jest akceptacja ze strony radnych kwoty 10 tys. zł  pozyskanych 

z programu „Wzmocnij swoje otoczenie”.  

W dalszej kolejności Wójt poruszyła kwestię dotacji dla GOKiS-u w wysokości 3 tys. 500 zł 

z przeznaczeniem na realizację polsko – czeskiego projektu. Niezbędne jest zabezpieczenie 

środków na potrzebę przetłumaczenia wniosku. Są to środki, które dotychczas były 

przeznaczane na „Henryki”, a które wrócą do budżetu jeszcze w roku bieżącym lub 

z początkiem roku 2022.  

Następnie przeszła do zaplanowanego wydatku w wysokości 5 tys. zł – wpłata na fundusz 

celowy dla Państwowej Straży Pożarnej w Lubaniu. Wójt wspomniała, że liczy na akceptację 

środków przeznaczonych na ten cel, przypominając o dobrej współpracy z PSP w Lubaniu, 

planowanym zakupie wozu strażackiego dla jednostki OSP. Na tym zakończyła wypowiedź, 

informując o możliwości zadawania pytań. 

Wiceprzewodniczący poinformował radnych, że podczas sesji odbędzie się głosowanie 

imienne.  

Radna Małgorzata Jańczak zakomunikowała, iż zamierza zgłosić wnioski do projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Zarządzona zostaje przerwa techniczna. 

Wznowienie posiedzenia.  
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Wiceprzewodniczący stwierdził, że po przerwie w sesji nadal uczestniczy 13 radnych. Poprosił 

radną Małgorzatę Janczak o złożenie wniosków. 

Radna odczytała pierwszy wniosek: 

„Wnioskuję o zmniejszenie wydatków w dziale 754, rozdziale 754 10, §2300 o kwotę 5 tys. zł 

i zwiększenie wydatków w dziale 600, rozdziale 600 17, §6050 – Inwestycja pod nazwą 

„Przebudowa drogi gminnej od cmentarza do zabudowań w Radogoszczy”.  

 

Następnie radna odczytała drugi wniosek: 

„Wnioskuję o zmniejszenie wydatków w dziale 600, rozdziale 600 17, §6050 o kwotę 13 600 

zł – Inwestycja „Droga dz. nr 36/2, 36/3, 28/8. Dokumentacja Kościelniki Dolne” i zwiększenie 

wydatków w dziale 600, rozdziale 600 17, §6050 o kwotę 13 600 zł poprzez wprowadzenie 

zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa drogi gminnej w Kościelnikach Dolnych, 

działka nr 242 oraz 208 z drogi szutrowej na drogę o nawierzchni bitumicznej – dokumentacja”. 

 

Zgłoszone wnioski stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wójt Gminy Lubań odniosła się do przebudowy drogi gminnej w Radogoszczy, stwierdzając, 

że 5 tys. zł nie przyczyni się do polepszenia stanu drogi. Na drogę przewidziane były środki 

w budżecie w wysokości 200 tys. zł  plus dokumentacja oraz inspektor nadzoru, co generuje 

koszty nawet w wysokości 20 tys. zł. Z myślą o omawianej drodze ogłoszony został już 

przetarg, który urząd zmuszony był unieważnić ze względu na dużą rozbieżność w kwotach. 

Jedna z ofert wynosiła 261 tys. zł, druga – ok. 407 tys. zł. Nadmieniła, iż wnioskowane przez 

radną 5 tys. zł jest mało znaczącą kwotą. Poprosiła również o uwzględnienie zakupu wozu 

strażackiego dla jednostki OSP – dofinansowanie planowane jest w kwocie 700 tys. zł.  

Radna Małgorzata Jańczak zauważyła, że ma prawo składać wnioski. Nadmieniła również, że 

składane przez radnych wnioski nie powinny być komentowane.  

Wójt stwierdziła, że rozumie radną, jednak należy mieć na uwadze, iż na przebudowę drogi 

w Radogoszczy brakuje między 100, a 200 tys. zł.  

Radny Andrzej Usyk zadał pytanie, czy możliwe jest ogłoszenie kolejnego przetargu na 

przebudowę omawianej drogi. 

Wójt udzieliła twierdzącej odpowiedzi. 

Radny nadmienił również, że być może unieważnienie przetargu było niepotrzebne. Nie ma 

potrzeby zakładać, że gmina nie da rady zrealizować inwestycji. Należy się skupić na 
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pozyskaniu środków, które umożliwią realizację zadania. Dodał, że należy mieć na uwadze to, 

co tu i teraz.  

Wójt poinformowała radnych, że przetarg był ogłaszany w momencie objęcia przez nią 

stanowiska. O umieszczeniu przebudowy drogi w Radogoszczy w budżecie gminy 

zadecydowali radni. Wspomniała, że możliwe jest ogłoszenie kolejnych przetargów, jednak 

wiąże się to z ryzykiem, iż urząd nie zdąży zawrzeć umowy w bieżącym roku.  

Radny zauważył, że należy mieć jeszcze na uwadze „niewygasy”, z których można skorzystać. 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie pierwszego wniosku 

zgłoszonego przez radną Małgorzatę Jańczak. 

 „Wnioskuję o zmniejszenie wydatków w dziale 754, rozdziale 754 10, §2300 o kwotę 5 tys. zł 

i zwiększenie wydatków w dziale 600, rozdziale 600 17, §6050 – Inwestycja pod nazwą 

„Przebudowa drogi gminnej od cmentarza do zabudowań w Radogoszczy”.  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. W wyniku głosowania jawnego 8 głosami „za”, przy 

3 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, wniosek został przyjęty.  

Głosy „za”: Aleksandra Chomicz, Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Aleksandra 

Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Andrzej Usyk, Adrian Zioła. 

Głosy „przeciw”: Kazimierz Cwynar, Krzysztof Klimczyk, Leszek Woźniak 

Głosy wstrzymujące się: Marian Kaleta, Bartosz Szydlak. 

Zarządzono głosowanie drugiego wniosku zgłoszonego przez radną Małgorzatę Jańczak. 

„Wnioskuję o zmniejszenie wydatków w dziale 600, rozdziale 600 17, §6050 o kwotę 13 600 

zł – Inwestycja „Droga dz. nr 36/2, 36/3, 28/8. Dokumentacja Kościelniki Dolne” i zwiększenie 

wydatków w dziale 600, rozdziale 600 17, §6050 o kwotę 13 600 zł poprzez wprowadzenie 

zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa drogi gminnej w Kościelnikach Dolnych, 

działka nr 242 oraz 208 z drogi szutrowej na drogę o nawierzchni bitumicznej – dokumentacja”. 

Przed oddaniem głosu przez poszczególnych radnych, radna Małgorzata Jańczak 

poinformowała, że środki, których dotyczy złożony przez nią wniosek, pochodzą z funduszu 

sołeckiego, a ich przeznaczenie zostało uzgodnione podczas zebrania wiejskiego.  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. W wyniku głosowania jawnego 9 głosami „za”, przy 

braku głosów „przeciw” i 4 głosami „wstrzymującymi się”, wniosek został przyjęty.  

Głosy „za”: Aleksandra Chomicz, Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Aleksandra 

Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Andrzej Usyk, Adrian Zioła. 

Głosy „przeciw”: brak.  

Głosy wstrzymujące się: Kazimierz Cwynar, Marian Kaleta, Krzysztof Klimczyk, Leszek 

Woźniak.  
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Wiceprzewodniczący stwierdził, że za chwilę zarządzone zostanie głosowanie całej uchwały 

wraz z przegłosowanymi wnioskami. Przed głosowaniem zarządzona została przerwa 

techniczna w celu umieszczenia wniosków na Informatorze do wglądu radnych. 

Wznowienie posiedzenia.  

Wiceprzewodniczący poinformował radnych, że nastąpi głosowanie w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2021 rok z przegłosowanym wnioskiem radnej Rady Gminy Lubań 

(z dostosowaniem wszystkich zmian w uchwale i w załącznikach). 

Radna Małgorzata Jańczak skierowała pytanie do Skarbnik Gminy Lubań, czy w momencie 

wprowadzenia w wyniku głosowania nowego zadania inwestycyjnego do budżetu, konieczna 

będzie zmiana uchwały zmieniającej wieloletnią prognozę finansową. 

Skarbnik udzieliła twierdzącej odpowiedzi, informując, że wieloletnia prognoza finansowa 

musi zachować zgodność z budżetem. Jeśli nie ulega zmianie wynik finansowy, dopuszczalna 

jest zmiana prognozy na najbliższej sesji rady. Wieloletnia prognoza finansowa nie byłaby więc 

zmieniana zarządzeniem przez Wójta Gminy Lubań, lecz uczyniłaby to rada podczas 

najbliższej sesji.  

Przystąpiono do głosowania uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. W wyniku głosowania jawnego 11 głosami „za”, przy 

braku głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, uchwała została przyjęta.  

Głosy „za”: Aleksandra Chomicz, Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta,  

Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, 

Andrzej Usyk, Adrian Zioła. 

Głosy „przeciw”: brak.  

Głosy wstrzymujące się: Krzysztof Klimczyk, Leszek Woźniak.  

Ad. 3. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący zamknął posiedzenie XLVI 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań – godz. 16.57. Na tym protokół zakończono.    

 

 Protokolant                                            Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubań 

      

 Marta Kaba                                      Krzysztof Miazga 


